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شــهروند| رئیس جمعیت هلال احمــر از همه کشــورهای 
شرکت کننده در نشســت کنفرانس بشردوستانه سران خواست تا 
برای پاسخ به نیازهای انسان دوســتانه درمنطقه، اقدامات عاجل و 
شایسته را انجام دهند. نشست پیگیری کنفرانس بشردوستانه سران 
با شرکت 30نفر از روســا و دبیران کل، مدیران و کارشناسانی از 10 
جمعیت ملی صلیب سرخ و هلال احمر ازمناطق خاورمیانه و آسیا و 
اقیانوسیه، دانشــگاه مطالعات اجتماعی چین)CASS(، مدیران 5 
استان جنوبی صلیب سرخ چین، مدیران مناطق خاورمیانه و آسیا و 
اقیانوسیه فدراسیون بین المللی، برخی از سازمان های بین المللی و 
سازمان امدادونجات بلو اسکای چین )BLUE SKY( درشهر دهونگ 
در استان »یون نان« چین برگزار شد. این نشست که به ابتکار دکتر 
ژائو، نایب رئیس فدراسیون بین المللی از منطقه آسیا و اقیانوسیه و 
با همکاری دانشگاه مطالعات اجتماعی چین )CASS( برگزار شد، 
به مجموعه اقدامات و فعالیت هایی که جمعیت های ملی باید پس 
از کنفرانس جهانی بشردوستانه آنها را محقق کنند، اشاره داشته و 
درحقیقت وظایف جمعیت های ملی را درقبال مسائل بشردوستانه 

مشخص می کند.
هیــأت ایرانــی حاضر دراین نشســت بــه سرپرســتی دکتر 
سیدامیرمحسن ضیایی، رئیس جمعیت هلال احمر در مدت زمان 

برگزاری نشست، حضور و فعالیت چشمگیری در برنامه ها و جلسات 
تخصصی داشت. دکتر ضیایی به عنوان رئیس پنل تخصصی »وضعیت 
کنونی و آینده توسعه بشردوستانه«، به ارایه دیدگاه ها و نقطه   نظرات 
جمعیت هلال احمــر ایران در این زمینه پرداخت. در این نشســت 
برنامه های تخصصی و مباحث فنــی در محور 5 موضوع تخصصی 
ازجمله وضع کنونی و آینده توسعه بشردوستانه، پیشگیری و پایان 
بخشیدن به درگیری ها و جنگ ها، توسعه براساس مدل مبتنی بر 
تقاضا، ارتباط متقابل میان توسعه و موضوعات بشردوستانه، تأمین 
منابع درموضوعات بشردوســتانه مطرح شد. هریک از نشست های 
تخصصی توسط یکی از روســای جمعیت های ملی اداره و مدیریت 
شــد و دکتر ضیایی، رئیس جمعیت هلال احمر کشورمان ریاست 
نشست تخصصی نخست با عنوان »وضعیت کنونی و آینده توسعه 
بشردوستانه« را برعهده داشــت که نحوه اداره پنل تخصصی مورد 
رضایت بســیاری از حاضران بوده و حاکی از مدیریت شایسته این 
موضوع ازســوی هیأت ایرانی بود.  در بررســی پنل تخصصی وضع 
کنونی و آینده توسعه بشردوستانه موارد متعددی بررسی و توسط 
شرکت کنندگان در نشســت به بحث گذاشته شد که شامل نقش 
محوری نشست جهانی بشردوستانه سران برای بررسی موضوعات 
انسان دوســتانه، پیگیری های بعــد از نشســت و اقداماتی که باید 

توسط بازیگران بشردوســتانه صورت پذیرد، وضع کنونی و آینده 
توسعه بشردوستانه در منطقه آسیا و اقیانوسیه، وضع کنونی و آینده 
توسعه بشردوســتانه در منطقه خاورمیانه و شمال آفریقا، اقدامات 
بشردوســتانه ای که توســط جمعیت های ملی در چارچوب مدل 
جهانی سازی، منطقه ای و محلی برنامه ها و فعالیت ها شکل گرفته 
است و تشابهات، تفاوت ها، ادغام سازی و یکسان سازی فعالیت های 
بشردوستانه بود. دکتر ضیایی با توجه به بروز درگیری های نظامی، 
جنگ ها، مخاصمات مسلحانه   و آثار زیانبار این درگیری ها بر زندگی 
مردم، با طرح موضوعات مطروحه درمنطقه خاورمیانه به خصوص 
درکشورهای عراق، سوریه، یمن و فلسطین، توجه شرکت کنندگان 
نشست را به چالش های بشردوستانه درمنطقه جلب کرده و ازهمه 
کشورها خواست تا برای پاسخ به نیازهای انسان دوستانه در منطقه، 
اقدامات عاجل و شایسته را انجام دهند. گفتنی است؛ درحاشیه این 
نشست رئیس جمعیت هلال احمر کشورمان دیدارهای دوجانبه ای 
با رئیس جمعیت صلیب ســرخ چین، رئیس جمعیت هلال احمر 
پاکستان، دبیرکل جمعیت هلال احمر افغانستان، رئیس جمعیت 
صلیب سرخ میانمار، دبیرکل جمعیت صلیب سرخ سریلانکا و... به 
 منظور بسط و گسترش روابط دوجانبه و همچنین تبادل تجارب و 

اطلاعات داشت.

حضور شایسته تقدیر نمایندگان هلال احمر ایران در نشست کنفرانس بشردوستانه سران

درخواست هلال ایران از کشورها برای انجام اقدامات انسان دوستانه منطقه
رسول خدا؛ اسوه مدارا و نرم خویی

حجت الاسلام والمسلمین  
سید محمد  طه موسوی
 مسئول د فتر نمایند گی ولی فقیه د ر 
موسسه آموزش عالی هلال 

یکي از اصــول فطــري و مهم تربیتــي توجه به 
الگوهاست. در قرآن نمونه هاي متعددي از زندگي 
انبیا و بزرگان براي الگوگیري بیان شده است، اما در 
ایام رحلــت نبي مکرم اســلام درپي آشــنایي با 
توجه هاي خدا به اخــلاق پیامبر به عنوان نمونه ای 
براي مسلمین کافي اســت، به آیه 1٢٨سوره توبه 
اشــاره کنیم که می فرماید: »و لقــد کان لکم في 
رسول الله اسوهٌ حســنه لمن کان یرجو الله و الیوم 
الاخر« بیانگر آن است که براي برخورداري از رحمت 
خدا تأســي از پیامبر متقن ترین روش اســت؛ اما 
خداوند چنان ارزشي براي پیامبرش قایل است که در 
یک حدیث قدسي می فرماید: »یا احمد لو لاك لما 
خلقتُ الافلاك« پیامبر اگر وجود با برکت تو نبود، 
زمین و آســمان را خلق نمي کردم. از سطرهای بالا 
معین شد، هم پیامبر و هم اسوه بودنش مورد عنایت 
ذات ربوبي اســت. حال جا دارد در ایام رحلت نبي 
مکرم اسلام در بیست و هشــتم صفر به بارزترین 
خصلت رسول خدا که همان رأفت و مدارا با امت بود، 
اشــاره بشــود تا آنجاکه وجود با برکت رسول خدا 
می فرماید: »خداوند مرا مامــور مدارا با مردم نمود، 
همان طوري که مامور به اقامه فرایض و واجبات کرد. 
به نقــل از کتاب کافي ج٢ص11٧ مــا با نگاهي به 
تواریخ معتبر به کرات نمونه هایي از مدارا و گذشت و 
خوش خلقي در رفتار با امــت را خواهیم دید؛ مثل 
مدارا با اسراي جنگي و مدارا با خطاکاران امت و رأفت 
با ســالمندان و آســیب دیدگان و خوش خلقي با 
کودکان و گذشت از توهین کنندگان به خود همانند 
کساني که در مدینه و مکه به صورت مستقیم وجود 
مبارکش را با زبان یا با ریختن خاکروبه و شکمبه با 
گذشــت و چشم پوشــي عبور می کرد و بارزترین 
مثالش رفتار با اسراي فتح مکه بود که حضرت آنها را 
بدون هیچ شرطي آزاد فرمود. لذا این که مقام رسول 
خدا متمایز از همه انبیاست؛ دلایل قاطعي برایش 
وجــود دارد. در نقلي از امالي صــدوق ص ٢3٦ ج٦ 
حکایتي از ام ســلمه همسر پیامبر نقل می کند که 
پیامبر در لحظه جان دادن می فرمود: »رب سلّم امه 
محمد من النار و یسّر علیهم الحساب« خدایا امتم را از 
آتش دوزخ محافظت کن و حساب روز جزا را برایشان 
آســان بفرما. آنچه در این ســطور درصدد بیان آن 
هستیم؛ اولا، جایگاه ویژه رسول خدا به عنوان خاتم 
المرسلین و ثانیا، توجه به اسوه بودن حضرت براي 
کافه مسلمین و ثالثا، تأسي و پیروي از اخلاق نبي 
اسلام درگذشت و مدارا و خوش خلقي و مهرباني و 
چشم پوشي از خطاهاي دیگران به منظور اصلاح در 
آینده است که قطعا می تواند درس بزرگي براي همه 

ما باشد.

 وضعیت انبارهای امدادی 
در فصل سرد  سال تشریح شد 

امداد و نجات نیازمند نگاه ویژه
سرپرســت ســازمان امدادونجــات جمعیت 
هلال احمر، وضع انبارهای امدادی همزمان با فصل 
سرد  ســال و همچنین اولویت های این سازمان را 
تشریح کرد. مرتضی سلیمی در گفت وگو با ایسنا، 
درباره چگونگی توزیع اقلام و تجهیــزات امدادی 
در پایگاه ها همزمان با فصل ســرد ســال، گفت: 
»دستورالعمل طرح زمستانه سازمان امدادونجات 
با نگاه به مشکلات ســال های گذشته به روزرسانی 
شده و در دستورالعمل جدید سعی شده است نگاه 
بومی تری به تمام مناطق کشــور برحسب حوادث 
و وضع آب وهوایی شــود و اســتان ها نیز اختیارات 
بیشتری در فعالیت هایشان داشته باشند.« او اضافه 
کرد: »دستورالعمل مذکور ازسوی معاونت عملیات 
ســازمان امدادونجات ابلاغ و سعی شده برحسب 
سناریوهای مختلف تجهیزات و امکانات تقسیم بندی 
و آمادگی های لازم نیز کسب شود. جلسات آموزشی 
و توجیهــی و مانورهایی بــرای آمادگی نیز درنظر 
گرفته شده است.« سلیمی درپاسخ به سوالی درباره 
وضع انبارهای امدادی جمعیت هلال احمر و میزان 
آمادگی این سازمان برای مقابله با حوادث با توجه 
به محدودیت های بودجه ای، گفت: »با توجه به اسناد 
بالادستی از سال ها قبل، باید استاندارد 10 درصد در 
شــهر تهران و دو درصد درخصوص سایر شهرها در 
زمینه ذخیره سازی کالاهای امدادی را داشته باشیم 
و منطبق با این اســتانداردها در تمامی استان های 
کشور، انبارهای امدادی اقلام ضروری لازم در زمان 
بحران را نگهداری کند.« او اضافه کرد: »این درحالی 
است که سازمان امدادونجات سبد کالای حاوی ٢٢ 
قلم کالای اساسی به میزان دو درصد از جمعیت هر 
بخش را تأمین و ذخیره ســازی می کند و برخی از 
اقلام مانند چادر، پتو، موکت، والر روشنایی با تاریخ 
بلندمدت در انبارها نگهداری می شــود. همچنین 
برخی اقلام مانند مواد غذایی و بهداشتی در هر دوره 
براساس تاریخ انقضا، تازه سازی می شوند. همچنین 
در ســال های اخیر، اگرچه خوشبختانه با حوادث 
بزرگ روبه رو نبودیم، اما در هر روز شما اخبار مربوط 
به امدادرسانی در نقطه ای از کشور را شاهد هستید. 
با توجه به این دوموضوع یعنی حفظ اســتاندارد و 
همچنین به روزرسانی، لازم است که نگاه ویژه ای به 
این بخش شود. اگرچه درحال حاضر سعی کرده ایم 
با سیستم گردشی درکل کشور و مدیریت مناطقی، 
پاسخگوی نیازها باشیم و آمادگی لازم را حفظ کنیم، 
اما به دلیل گستردگی کشور و احتمال بروز خطرات، 

ضرورت توجه بیشتر به این بخش لازم است.«
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یادداشت

خبر

شهروند| »جمعیت هلال احمر یک دستگاه 
امــدادی پابه کار و آماده اســت.« تأکیدی که 
رئیس جمعیت هلال احمر درجلســه شورای 
معاونین این جمعیت که در اســتان خوزستان 
برگزار شــد، برآن داشت و با اشــاره به این که 
همین باعث شــده وظایف متعــددی برعهده 
این جمعیت گذاشــته شــود؛ گفت: »برنامه 
راهبرد 10ســاله هلال احمر کمک می کند از 
وظایف اصلی خود منحرف نشــویم و این یک 
میثاق درون ســازمانی و برون ســازمانی است 
که هم خودمان را بشناســیم و هم دیگران ما 
را بشناسند.« جلســه شــورای معاونین این 
جمعیت جمعه شب با حضور مدیران و معاونین 
ستادی و روسای شعب استان خوزستان برگزار 
شــد. دکتر ضیایی؛ رئیس جمعیت با تأکید بر 
این که جمعیت هلال احمر خوزســتان یکی از 
جمعیت های باســابقه و خوشــنام بوده است، 
افزود: »به سابقه هلال احمر خوزستان که نگاه 
می کنیم، برخی شهرســتان ها مثل جمعیت 
سابق شــیر و خورشــید آبادان، زبانزد خاص 
و عام بــود و جایگاه مهمی داشــت.« او اضافه 
کرد: »در سال های بســیار دور، جمعیت های 
هلال احمر به صورت اســتانی اداره نمی شدند 
و شهرستان ها مستقیما با ســتاد، همکاری و 
ارتباط داشــتند که این خصیصه آنها را تبدیل 
به یک جمعیت مردمی، مســتقل از دولت و با 
اختیارات کامل کرده بــود.« ضیایی ادامه داد: 
»درگذشــته هرفردی با جمعیت کار می کرد، 
درخواســتی از جمعیت نداشــت و کار برپایه 
داوطلبی انجام می شــد و از این رو مورد اعتماد 
و وثوق مردم بود.« او تأکیــد کرد: »اکنون نیز 
هلال احمر باید روی موضوع فرهنگ داوطلبی 
برنامه داشــته باشــد و مردم اگر شفافیت در 
عملکــرد را ببیننــد و به این باور برســند که 
مجموعــه ای برای مــردم خدمــت می کند، 
کمک هــای خودشــان را ارایــه می دهنــد، 
اما متأســفانه مــا در اســتفاده از ظرفیت ها و 

پتانسیل های مردمی ضعیف عمل می کنیم.«
همه دستگاه های کشور درجهت 

خدمت رسانی به مردم خوزستان گام 
بردارند

رئیس جمعیت هلال احمر با تأکید بر این که 
فاصلــه آنچه مطلــوب تلقی می شــود و آنچه 
درحال حاضر وجود دارد، زیاد اســت، تصریح 
کرد: »یادمان باشــد وظیفه ما نیست که همه 
کارها و هــر آنچه را به ما می ســپارند را انجام 
دهیم، بلکه ما براساس مأموریت ها و اهدافمان 
باید حرکت کنیم و به نقطه آرمانی که مطلوب 
جامعه است، برســیم.« به گفته دکتر ضیایی 
با توجه به اثــرات و تخریب هایی که جنگ در 
اســتان خوزســتان به یادگار گذاشت، وظیفه 
ما در این اســتان سنگین تر اســت؛ چراکه به 
واقع جنگ یک نســل را در این استان به عقب 
انداخت و دولت و همه دســتگاه ها باید مسیر 
خدمت رسانی به مردم خوزستان قدم بردارند. 
او با تأکید بر این که بخشی از حیات جمهوری 
اسلامی ایران درخوزستان است، تصریح کرد: 
»با توجه به موقعیت استراتژیک و شرایط ویژه 
منطقه، هر مســئولی که بیایــد، همین حس 
مســئولیت دوچندان به مردم این مرزوبوم را 

دارد.«
هلال احمر درمسیر رسیدن به اهداف 

اساسنامه و برنامه مصوب 10 ساله حرکت 
خواهد کرد

رئیس جمعیــت هلال احمــر با اشــاره به 
این کــه متأســفانه چندین  ســال اســت که 
جمعیت هلال احمر به دلیــل وظایف مختلف 
و غیرمرتبطی که به این نهاد واگذار شــده، از 
برنامه های اصلــی خود فاصلــه گرفته و لازم 
بود تدبیری اندیشــیده شــود، افــزود: »اگر 
آسیب شناسی شود، متوجه می شویم با توجه 
به این که یک دستگاه امدادی و پابه کار و آماده 
هستیم؛ به دلیل نیاز، هرکسی دغدغه ای دارد، 

برعهده جمعیت هلال احمر گذاشته و درواقع 
یک عرصه کاری بسیار وســیع با عمق کم در 
هلال احمر ایجاد شــده اســت.« دکتر ضیایی 
افزود: »این مسأله ما را از مأموریت های اصلی 
بازمــی دارد و نمی گذارد حرفــه ای و درعمق 
حرکــت کنیــم و در آنجاهایی کــه اثرگذار 
هستیم؛ ورود کنیم.« او با تأکید بر این که باید 
به ســمتی حرکت کنیم که عمل مان اثرگذار 
باشد نه این که هرکســی هر وظیفه ای برعهده 
ما گذاشت، آن را انجام بدهیم، افزود: »اشکالی 
ندارد جمعیت هلال احمر به نمایندگی از مردم 
و به عنوان مطالبه گر آنهــا، کاری را انجام دهد 
اما لازم اســت با توجه به این که یک دســتگاه 
با مأموریــت و اهــداف اساســنامه مصوب و 
همچنین برنامه مشخص 10ساله تدوین شده 
هســتیم، مأموریت های خود را انجام دهیم و 
به فراخور توانمنــدی و امکانات درموضوعات 

دیگری که نیاز است، ورود کنیم.«
برنامه راهبردی هلال احمر؛ یک برنامه 

بومی است
رئیس جمعیــت هلال احمر بــا بیان این که 
برنامه راهبردی 10ساله جمعیت هلال احمر به 
تصویب شورایعالی این جمعیت رسیده است، 
افرود: »این برنامه یک برنامه بومی است که از 
درون جمعیت بیرون آمده و همه کســانی که 
سال ها در درون جمعیت اقدامات کارشناسی 
انجام داده اند و تجربه و ســابقه داشــتند، در 
نوشتن این برنامه دخیل بوده اند.« دکتر ضیایی 
با تأکید بر این که افق 10ساله برنامه جمعیت 
با شــعار »ایجاد جامعه تاب آور با ترویج صلح و 
بشردوستی با استفاده از ظرفیت های جوانان و 
داوطلبان« ترسیم شده است، خاطرنشان کرد: 
»امیدواریم همه ما به سمتی حرکت کنیم که 
کشورمان تبدیل به یک جامعه تاب آور شود.« 
او در ادامه بــا تأکید بر این که بخشــی از این 
جامعه تاب آور که به ظرفیت اجتماعی مربوط 
می شــود و ما باید ظرفیت اجتماعی ایجاد و به 
مردم وصل بشــویم، افزود: »هر وقت جمعیت 
هلال احمــر از مــردم فاصله بگیــرد، به یک 
سازمان دولتی و رسمی تبدیل می شود که این 

مأموریت و هدف جمعیت هلال احمر نیست.«
 اجرای برنامه 10ساله هلال احمر 

از ابتدای  سال 96
رئیس جمعیت هلال احمر با اشاره به این که 
اگر جمعیت هلال احمر بــا دولت کار می کند؛ 
به طرفداری از مردم است، افزود: »ما جمعیت 
هلال احمر هســتیم، ممکن اســت دربرخی 
وظایف همچــون برخــی دســتگاه ها عمل 
کنیم، امــا فرق و ویژگی بارز ما این اســت که 
ما از ظرفیت مردمی؛ استفاده و پتانسیل ایجاد 
می کنیم و خود مــردم را به صحنه می آوریم.« 
دکتر ضیایی بــا تأکید بر این کــه نباید از این 
مأموریت های خود انحراف داشــته باشــیم، 
افزود: »برنامه تدوین شده به ما کمک می کند 
از این مسیر منحرف نشــویم و این یک میثاق 
درون ســازمانی و برون ســازمانی است که هم 
خودمان خود را بشناســیم و هم دیگران ما را 
بشناسند.« به گفته دکتر ضیایی از این برنامه 

10ساله، دو برنامه 5ســاله استخراج می شود 
که از اول  ســال 9٦ جمعیــت هلال احمر این 
برنامــه که همزمان با برنامه ششــم توســعه 
خواهد بود، اجــرا خواهد شــد. او اضافه کرد: 
»همه فعالیت های جمعیت هلال احمر براساس 
همین برنامه خواهد بود و می توانیم بگوییم از 
چه نقطه ای شروع کردیم و به کجا می رسیم.«
ظرفیت های مردمی را به صحنه بیاوریم

رئیس جمعیت هلال احمر با تأکید بر این که 
حرکت براساس برنامه؛ منجر به شاخص سازی 
و شــاخص محوری و فاصلــه گرفتــن از کار 
غیرحرفــه ای و روزمرگــی می شــود، تصریح 
کرد: »بــا این روش همه ما متعهد می شــویم 
با زبان برنامه با هم صحبــت کنیم و ملاك ما 
برنامه خواهد بود.« دکتر ضیایی با بیان این که 
هلال احمر یک جمعیت مردمی اســت و این از 
شاخص های ماست که بتوانیم ظرفیت مردم را 
به صحنه بیاوریم، تصریح کرد: »تعداد افرادی 
که می خواهند کار خیر انجام دهند، زیاد است 
اما باید مســیر را برایشــان مشــخص کنیم و 
ارزش گذاری کنیم؛ یعنی اگر جمعیتی در یک 
استان توانست خیری را به صحنه بیاورد، باید 
بودجه اســتانی و حمایت ها را افزایش دهیم.« 
او درخصوص واگذارکــردن اختیارات و فاصله 
گرفتن از بروکراســی اداری در ستاد گفت: اگر 
بنا را بر تمرکززدایی بگذاریــم، باید نظارت را 
افزایش دهیم؛ پیشنهاد می دهم تمام معاونین 
و روسای سازمان ها تا دوماه آینده حداقل یک 
وظیفه ســتادی را به اســتان ها واگذار و ستاد 
نقش نظارتی خــود را افزایش دهد و نتیجه آن 

تحلیل و ارزیابی شود.
 اتمام طرح های بالای

 80 درصد پیشرفت تا پایان سال
رئیس جمعیت هلال احمر با تأکید بر این که 
وظیفــه ســتاد، برنامه ریزی و نظارت اســت، 
افزود: »البته کار ســتادی کار ســختی است، 
اما باید تــا می توانیم کار ســتادی را کم کنیم 
و به ســمت صف حرکت کنیم.« دکتر ضیایی 
افزود: »ضرر جمعیــت هلال احمر در افزایش 
نیرو های ســتاد و کاهش نیرو های صف است، 
باید به ســمتی حرکت کنیم کــه کار درصف 
باشد نه در ستاد و در استخدام های جدید هم 
به این نکته توجه شــد و اکثــر قریب به اتفاق 
استخدام شــوندگان درصــف جمعیت جذب 
شوند.« او با تأکید بر افزایش توانایی تخصصی 
کارمنــدان جمعیت هلال احمر افــزود: »باید 
تمام پرســنل کنونی هلال احمــر و حتی در 
اســتخدام های آتی این موضــوع مدنظر قرار 
گیرد، حتی اگر نیروی ستادی قرار است جذب 
شود، شــاخص های اولیه را داشته و همچنین 
کد ٢ )آموزش های تخصصی( را گذرانده باشند 
و حتی این مورد در گمــاردن مدیران نیز باید 
انجام شود.« رئیس جمعیت هلال احمر با اشاره 
به این که اکثر جمعیت هــای موفق و غنی دنیا 
پولی از دولت متبوع خــود نمی گیرند و نباید 
منتظر بودجه های دولتی بود، افزود: »باید فکر 
کنیم چگونه می توان متناســب با مأموریت ها 
منابع پایدار ایجاد کرد.« دکتر ضیایی با اشاره 

به این که تا پایان  ســال جاری تمام طرح های 
بــالای ٨0درصد پیشــرفت درکشــور تمام 
خواهد شــد، افزود: »اگر کاری را می خواهید 
شــروع کنید، ابتدا باید مشخص شود که جزو 
برنامه های تدوین و تصویب شده 10ساله هلال 
اســت یا خیر و پیش بینی منابع اش را داشته 
باشــید و اســتان ها دراین خصــوص وظیفه 
دارند مســئولان اســتانی را به صحنه آورده و 
از اعتبارات اســتانی استفاده کنند و همچنین 
ظرفیت های مــردم را به مشــارکت بگیرند و 
این نقطه ای است که باید هلال احمر به دنبال 
آن باشــد. به گفته رئیس جمعیت هلال احمر 
در موضــوع تقویت بنیــه امدادونجات باید به 
بهترین شــکل عمل کرد؛ چراکــه حاکمیت 
و مردم مــا را براســاس اصــل امدادونجات 
می شناسند. دکتر ضیایی با اشــاره به این که 
جمعیت درحوزه پاســخگویی به خوبی ورود 
پیدا کرده، افــزود: »اما درحوزه پیشــگیری، 
کاهــش خطرپذیــری و آمادگــی مبتنی بر 
ریســک، جای کار بســیاری وجود دارد و این 
همان بحث نرم افزاری اســت که باید بیشــتر 
به آن توجه شــود و به یقین می توان گفت که 
آمادگی مردم بسیار مهم تر از پاسخگویی است 
که هلال احمر هم اکنون مشــغول آن اســت؛ 
لذا تمام توان جمعیت می بایســت معطوف به 

ایجاد جامعه آماده باشد.«
 طرح سلامت یار 

خدمت ماندگار هلال احمر
رئیــس جمعیــت هلال احمــر درخصوص 
ضرورت توسعه طرح »ســلامت یار« درکشور 
نیز گفت: »سلامت یار ازجمله خدمات ماندگار 
هلال احمر خواهد بود که باید به صورت مداوم، 
توانمندسازی و ظرفیت ســازی شود.« دکتر 
ضیایی با تأکید بر این که باید تلاش کنیم طرح 
سلامت یار با جان و رفتار مردم عجین شود و به 
حالت فرهنگ دربیاید، افزود: »امیدواریم این 
طرح به زودی از حالت پایلوت خارج و درهمه 
مراکزدرمانی کشور اجرایی شود.« او با اشاره به 
ورود بیشــتر هلال احمر به دانشگاه ها و جذب 
دانشجویان برای فعالیت های داوطلبانه افزود: 
»دانشجویان پتانســیل کم نظیری هستند و 
به فعالیت های جمعیــت هلال احمر به دلیل 
فارغ بودن از جهت گیری های سیاســی علاقه 
دارند و ضرورت دارد حضور مســتمر جمعیت 

در دانشگاه ها سامان یابد.«
اجرای 26 برنامه پروژه محور طی 

5 سال آینده
رئیس جمعیت هلال احمر با اشاره به وجود 
منطقه آزاد درخوزســتان دستور صدور مجوز 
برای تأمین خودروهای مورد نیاز و آمبولانس 
را داد. دکتر ضیایی با اشاره به انجام ٢٦ برنامه 
پروژه محور درســند 5 ســاله جمعیت افزود: 
»تمام سازمان و ارگان های موفق و مدرن دنیا، 
کارهایشــان را به صورت پــروژه ای و دوره ای 
انجام می دهند و تلاش شــده در برنامه 5ساله 
این موضوع لحاظ شود.« او با تأکید بر ضرورت 
حضور بیشــتر مدیران و معاونین ستادی در 
شعب استان ها خاطرنشان کرد: »بهتر است در 
سفرهای استانی، روسا و مدیران به نمایندگی 
از جمعیت در مراکز شعب حضور پیدا کنند و 
سپس درجلسه هم اندیشی مشترك نظرات و 

خروجی بازدید خود را اعلام کنند.«
 دست همه امدادگران بی مزد و منت 

را می بوسم
رئیس جمعیت هلال احمر با اشاره به حضور 
با جــان و دل امدادگران درشــرایط ســخت 
و بحران افزود: »نمونه ایــن حضور را به عینه 
در ســرمای منفی 1٨درجــه گردنه گدوك، 
مشاهده کردم و این تنها امدادگران هلال احمر 
هستند که داوطلبانه و بی مزد و منت هرکاری 
می توانند برای یاری مــردم انجام می دهند و 
این حجم تلاش قابل تقدیر و تحسین است و 

اینجانب دست همه آنها را می بوسم.«

رئیس جمعیت هلال احمر درجلسه شورای معاونین هلال احمرمطرح کرد

برنامه راهبرد 10ساله، ملاک حرکت هلال احمر
   هلال احمر؛ یک دستگاه امدادی پابه کار و آماده است

خبر ویژه

برگزاري مانور آمادگي پدافند غیر عامل و 
مدیریت بحران در انبار نفت شهر کرد
معاون وزیر کشور : مانور انبار نفت 

شهرکرد رضایت بخش بود

به گزارش روابــط عمومي شــرکت ملي پخش 
فرآورده هاي نفتي منطقه چهارمحــال و بختیاري 
مانــور آمادگي پدافند غیر عامــل و مدیریت بحران 
باحضور اســماعیل نجار معاون محترم وزیر کشور 
و رئیس  ســازمان مدیریت بحران کشور  و  با حضور 
قاسم سلیماني استاندار استان چهارمحال و بختیاري 
و معاونین وي ، همچنین مدیران کل مدیریت بحران 
و پدافند غیرعامل و جمعي از مدیران  دستگاه هاي 
اجرایي اســتان و مســئولین  HSEمناطق همجوار 
کهگیلویه و بویر احمد و یزد در انبار نفت شــهرکرد 
 برگزار شد . مجتبي سرداري مدیر شرکت ملي پخش 
فرآورده هاي نفتي منطقه چهارمحال و بختیاري اذعان 
داشت این مانور بزرگ با هدف افزایش آمادگي منطقه 
جهت مقابله با بحران اجرا شده و امسال از سطح کیفي 
بالایي برخوردار بوده که این مهم  در نتیجه  استمرار 
آموزش ،عملکرد بــه موقــع  و هماهنگي مطلوب  
همکاران منطقه و ســازمان هاي شرکت کننده در 
مانور با موفقیت به انجام رسیده است . رئیس سازمان 
مدیریت بحران کشــور نیز با ابراز رضایــت از مانور 
انجام شده کیفیت مانور را در مقایسه با سایر مانورها 
مطلوب ارزیابي نمود ، همچنین اســتاندار نیز علاوه 
بر رضایتمندي از پیشرفت هاي حاصله در عملکرد 
شرکت ملي پخش فرآورده هاي نفتي منطقه با توجه 
به ســطح بالاي مانور تقدیر نمود .  مانور پدافند غیر 
عامل و مدیریت بحران در انبار نفت شهرکرد با هدف 
آمادگي  هر چه بیشتر با محوریت شرکت ملي پخش 
فرآورده هاي نفتي منطقــه چهارمحال و بختیاري 
  HSE و به فرماندهي استاندار و تلاش بي وقفه واحد
شرکت و با همکاري سازمان هاي هلال احمر ، نیروي 
انتظامي ، اورژانس شهري و آتش نشاني شهري در پنج 
مرحله مقابله با زلزله در ســاختمان هاي انبار ، اطفاء 
حریق نفتکش  در ســکوي تخلیه  ، انجام بارگیري 
اضطراري با سکوي سیار و سوختگیري جایگاه سیار 
مدیریت بحران  ، اطفای حریق فرضي مخزن سقف 
شناوربنزین و عملیات اطفای حریق یارد آتش  انجام 
گرفت . در خاتمه مجتبي ســرداري ضمن تشکر از 
حضور معاون محترم وزیر کشــور و رئیس سازمان 
مدیریت بحران کشور و قاسم سلیماني استاندار استان 
و معاونین و مدیران مدعو در جلسه اختتامیه ضمن  
بررسي نقاط ضعف و قوت مانور و رهنمود هاي لازم 

را ارایه نمود . 

شهردار اصفهان خبر داد:
اصفهان میزبان بزرگترین کنفرانس علمي 
جهان در سال 2018 با حضور بیش از 70 

کشور دنیا

شــهردار اصفهان با اشــاره به لزوم توجه به علم و 
فناوري هاي نوین در کشــور و تبدیل کلان شــهر 
اصفهان به شهري دانش محور در سال 1400 اظهار 
داشت: با توجه به پیگیري هاي مستمر به عمل آمده؛ 
ســي و پنجمین  کنفرانس جهاني پارك هاي علم و 
فناوري در ســال ٢01٨ به میزباني اصفهان در ایران 
اسلامي برگزار خواهد شــد. به گزارش خبرنگار ما از 
اصفهان، مهدي جمالي نژاد با اشــاره به منویات مقام 
معظم رهبري در خصوص تولید علــم گفت: علم و 
تحقیق کلید قطعی پیشرفت کشور به شمار مي رود 
و هر اندازه که در این مسیر حرکت کنیم زمینه رشد 
و ارتقای علمي کشور را محقق کرده و توانسته ایم با 
تکیه بر داشــته هاي علمي کشور براي ایران اسلامي 
جذب سرمایه داشته باشــیم. شهردار اصفهان افزود: 
در این میان لزوم توجه مراکــز تولید علم که یکي از 
آنها شهرك علمي و تحقیقاتي است یک امر ضروري 
اســت و اکنون با پیگیــري هاي فــراوان با پیگیري 
صمیمانه همکارانمان در شهرك علمي و تحقیقاتي 
توانسته ایم در راستاي تحقق این مهم میزباني سي و 
پنجمین  کنفرانس جهاني پارك هاي علم و فناوري 
)IASP ٢01٨( در سال ٢01٨ را بر عهده بگیریم. وي 
با اشاره به اینکه میزباني این کنفرانس افتخار بزرگي 
اســت که اکنون نصیب اصفهان گردیده ادامه داد: در 
سي و ســه کنفرانس برگزار شده کشورهاي فرانسه،  
انگلستان،  ژاپن، استرالیا، آمریکا، ایرلند، فنلاند، کانادا، 
چین، برزیل، ایتالیا، ترکیه، اسپانیا، پرتغال، آفریقاي 
جنوبي، کره جنوبي، دانمارك، استوني و قطر میزباني 
این اجلاس را بر عهده داشته که بعضا برخي کشورها 
 چنــد دوره میزباني ایــن  کنفرانس بیــن المللي را 
عهده دار بوده اند. جمالي نژاد در ادامه با اشاره به روند 
پذیرش اصفهان به عنوان میزبان کنفرانس ســي و 
پنجم گفت: بر اســاس فراخوان انجمن بین المللي 
پارك هاي علمي و مناطق نوآوري در ســال ٢01٦ ، 
اصفهان نیز آمادگي خود را اعلام نمود که در این روند 
شهرداري اصفهان به همراه سایر دستگاه هاي مرتبط 
اعلام آمادگي خود جهت میزباني این کنفرانس را اعلام 
کردند تا در نهایت میزباني اجلاس از آن اصفهان شد. 
وي در ادامه به بیان ویژگي هاي شاخص این کنفرانس 
پرداخت و گفت: این کنفرانس بزرگترین گردهمایي 
مدیران و کارشناســان دنیا در حوزه پارکهاي علم و 
فناوري و تحقق دانش محوري است و به همین سبب 
در واقع بزرگترین واقعه سالانه در حوزه پارکهاي علمي 
در سطح بین المللي به شمار مي رود. شهردار اصفهان 
به میزباني اجلاس مسکو در ســال جاري نیز اشاره 
 نمود و گفت: در ســال جاري بیش از یک هزار و ٧00 
شــرکت کننده از ٧٢ کشــور جهان در این اجلاس 
شــرکت نموده اند. جمالي نــژاد در بخش دیگري از 
سخنان خود به اهمیت میزباني اصفهان و داشته هاي 
آن براي کلان شهر اصفهان اشاره نمود و گفت: قطع به 
یقین برگزاري این اجلاس در اصفهان مي تواند آورده 
هاي علمي بســیاري را براي محققان و پژوهشگران 
اصفهاني به همراه داشته باشد و فرصت بسیار مغتنمي 

در این عرصه و تحقق رویکردهاي دانشي خواهد بود.
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